
  
 
 
 
 
 
De voorzitter van de Raad 
 
 
VERZOEK OM INLICHTINGEN RAADSLID/ FRACTIE: J.P. Casteleijn/SP en J.R. Ellen/CU 
 
ONDERWERP: pgb via Wmo of via Wlz 
 
TOELICHTING: Er zijn hoofdzakelijk twee groepen van redenen waarom een persoonsge-
bonden budget bij de gemeente kan worden aangevraagd. De ene mogelijkheid is voor hulp 
m.b.t. een hulpbehoevend kind of jongere via de Jeugdwet. De tweede om als hulpbehoe-
vende volwassene zo lang mogelijk thuis te kunnen blijven wonen via de Wmo. 
 
In de media konden we lezen dat de gemeente Terneuzen één van de 33 gemeenten is die 
het uurtarief voor de informele hulp voor pgb-gerechtigden verlaagd heeft van ruim 30 €/uur 
naar 16,10 €/uur, daarmee nog wel voldoend aan de wettelijke eis om boven het wettelijk 
uurtarief te blijven. 
 
Tijdens huisbezoeken wordt deze tariefsverlaging besproken met de pgb-gerechtigden, er 
wordt gekeken naar de huidige zorgbehoefte van de cliënt, en er wordt gezocht naar de best 
passende zorg als wijzigingen doorgevoerd moeten worden. 
 
Naast deze goede maatwerkbehandeling ervaren cliënten echter ook moeilijkheden bij die 
huisbezoeken. Al te vaak wordt door de huisbezoeker van de gemeente of aan-z intensief 
aangedrongen op het aanvragen van een Wlz-indicatie. Of de cliënt wel of niet tevreden is 
met zijn pgb uit de Wmo of niet, het aanvragen van een Wlz-indicatie wordt in ieder gesprek 
opgegooid. De pgb-gerechtigden, die wij spraken, voelden dit aan alsof ze niet meer een 
keuze aangeboden kregen, maar dat ze een ‘eis’ moesten inwilligen. In het gespreksverslag 
staat dan nog slechts het resultaat verwoord: ‘Vader vraagt de Wlz-indicatie aan.’ 
 
 
 
 
Inlichtingen (art. 41 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

1 Kan het college een cijfermatig over-
zicht geven van de jaarlijks aange-
vraagde, resp. door de gemeente toe-
gekende pgb’s over de jaren vanaf 
2019, uitlopend tot en met het eerste 
halfjaar van 2023, zo mogelijk nog on-
derscheiden naar Jeugdwet en Wmo, 
alsook de totaalbedragen die met de 
toegekende pgb’s gemoeid zijn/wa-
ren? 
 

1  

2 Wat is, ook per jaar (en laatste half-
jaar), de gemiddelde behandeltijd van 
een aanvraag, van aanvraagdatum tot 
datum van toekenning? 

2  

Zaaknummer:
  

 

Afdeling:  
Portefeuillehouder:  
  

Inlichtingen  (art. 41 Reglement van Orde) 
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Inlichtingen (art. 41 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

3 Als in die behandeltijd een ontwikke-
ling-door-de-tijd zit, wat is/zijn daarvan 
de oorza(a)k(en)? 
 

3  

4 Bij ieder (keukentafel)gesprek m.b.t. 
een hulpvraag heeft de cliënt het recht 
op onafhankelijke cliëntondersteuning. 
Op welke wijze wordt de cliënt hier-
over geïnformeerd vooraf aan het ge-
sprek (zoals in een folder, in de schrif-
telijke afspraakbevestiging, ed.)? En 
hoe vaak wordt deze ondersteuning 
aangevraagd en ingezet? 
 

4  

5 Is het college er mee bekend dat 
sinds enige tijd bij huisbezoeken aan 
pgb-gerechtigden (bijna) standaard 
aangedrongen wordt tot het aanvra-
gen van een Wlz-indicatie? Wat is de 
reden hiervan, en waarom is dit beleid 
veranderd?  
 

5  

6 Wordt bij deze gesprekken ook eerst 
de ‘Wlz-check’ gedaan, zodat snel 
duidelijk wordt of iemand voor een 
Wlz-indicatie in aanmerking komt of 
niet, en er dan ook geen onnodige 
aanvragen gedaan worden? 
 

6  

7 Weinig mensen blijken op de hoogte 
te zijn van de negatieve gevolgen die 
het verkrijgen van een Wlz-indicatie 
met zich mee kan brengen, waaron-
der de inkomensafhankelijkheid van 
de eigen bijdrage. Wordt in het ge-
spreksprotocol voor de ambtenaren 
c.q. medewerkers van aan-z m.b.t. 
een pgb-aanvraag ook aandacht aan 
dit belangrijke onderdeel van de ver-
schillen tussen Wlz en Wmo gege-
ven? Zo nee, kunt u de redenen daar-
voor geven, en was u ervan op de 
hoogte dat dit niet gebeurt? 
 

7  

8 Beseft u dat pgb-gerechtigden door 
een inkomensafhankelijke bijdrage 
mogelijk in financiële problemen kun-
nen komen, dan wel ervan afzien een 
Wlz-indicatie aan te vragen, waardoor 
zij niet de hulp krijgen die in feite wel 
nodig is? Zo ja, wat doet u met die 
kennis? Zo nee, wat gaat u daaraan 
doen? 
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Inlichtingen (art. 41 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

9 Is het college er mee bekend dat, 
door het aanvragen van een Wlz-indi-
catie, een pgb-gerechtigde geen rech-
ten meer kan laten gelden op de zgn. 
‘minimakorting’, een korting die wel 
verkregen kan worden bij een pgb uit 
de Wmo? Bent u bereid dit alsnog 
mogelijk te maken? Zo nee, waarom 
niet? 
 
10 Vindt het college het, gegeven de 
bovenstaande mogelijke nadelen van 
een Wlz-indicatie, nog steeds redelijk 
dat er in de gesprekken voorgesor-
teerd wordt op een Wlz-indicatie met 
voorbijgaan van de mogelijkheden tot 
het aanvragen van een pgb vanuit de 
Wmo? 
 
11 Een pgb vanuit de Wlz kan een uit-
komst zijn voor mensen die chronisch 
veel zorg nodig hebben, maar de mo-
gelijkheid om een pgb vanuit de Wmo 
aan te vragen bestaat niet voor niets. 
Is het college het met ons eens dat 
deze laatste vorm voor mensen die 
meer incidenteel zorg nodig hebben 
geschikter is dan een pgb vanuit de 
Wlz? Zo nee, waarom niet? 
 
12 Kan het college ons deelgenoot 
maken van de beleidsregels m.b.t. de 
aanvragen voor een pgb? 
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 Datum inlichting:  
 
 
 
Namens deze(n) 
 
 
 
 
 
 
Raadsgriffier gemeente Terneuzen 

 Datum antwoorden:  
 
Verzonden:  
 
Burgemeester en Wethouders van Terneuzen, 
 
secretaris, burgemeester, 
 
 
 
 
S.I.L. de Waal H.J.A. van Merrienboer 
 

 


